

PROGRAMM | PROGRAMME

SEP. – NOV. 2021

ANGST⁺

FEAR⁺

THEMENSCHWERPUNKT

SPECIAL FOCUS



KULTURWISSENSCHAFTLICHES
INSTITUT ESSEN

FORSCHUNGSKOLLEG DER
UNIVERSITÄTSALLIANZ RUHR

ANGST⁺

Das große Spektrum individueller und sozialer Dimensionen dieses Grundgefühls bietet reichlich Anlass, aus kulturwissenschaftlicher Perspektive der Angst eine Reihe von Formaten zu widmen. Nach einem erfolgreichen Start der Reihe ANGST+ im Sommersemester 2021 freuen wir uns auf die kommenden Veranstaltungen und Blogbeiträge.


FEAR⁺

This wide spectrum of individual and social dimensions offers ample reason to explore fear from a cultural studies perspective through a series of formats. After the successful start of the FEAR+ series in the summer semester 2021, we look forward to announcing the upcoming events and contributions to our KWI blog.

02.09.2021 – 04.09.2021

Ecologies of Fear: Spatial Politics and Imaginaries of Crisis and Danger

A "Narcotic City" conference 

 ZOOM & Kulturwissenschaftliches Institut Essen (KWI)
Goethestraße 31, 45128 Essen

Participation online via ZOOM. Please register via emily.beyer@kwi-nrw.de until September 1st, 2021.

An event by the Institute for Advanced Study in the Humanities (KWI) Essen in cooperation with the HERA research project Governing the Narcotic City.

02.09.2021 | 18:00 | CineScience

Angst + Sichtbarkeit.

Präsenz in der Absenz im Kino.

Moderation: *Matthias Gründig, Folkwang Universität*

 Filmstudio Glückauf
Rüttenscheider Str. 2, 45128 Essen


Tickets: Karten [online](#), an der Abendkasse, oder unter: 0201 439 366 33, Eintritt: 5,- €/ermäßigt 3,- €

Eine Veranstaltung des Kulturwissenschaftlichen Instituts Essen (KWI) in Kooperation mit dem Filmstudio Glückauf.

16.09.2021 | 18:00

Fear & Image

Guided tour through the Museum Folkwang

 Museum Folkwang
Museumsplatz 1, 45128 Essen

Most likely a closed event due to a limited number of participants. If external participants could take part, we will inform them via the KWI homepage.

An event by the Institute for Advanced Study in the Humanities (KWI) Essen in cooperation with the Museum Folkwang.

02.11.2021 | 20:00 | CineScience

Angst + Digitalisierung

Moderation: *Martina Franzen, KWI*

 Filmstudio Glückauf
Rüttenscheider Str. 2, 45128 Essen

Tickets: Karten [online](#), an der Abendkasse, oder unter: 0201 439 366 33, Eintritt: 5,- €/ermäßigt 3,- €

Eine Veranstaltung des Kulturwissenschaftlichen Instituts Essen (KWI) in Kooperation mit dem Filmstudio Glückauf.

23.11.2021 | 20:00 | CineScience

Angst + Sound

Moderation: *Oswald Iten, Journalist*

 Filmstudio Glückauf
Rüttenscheider Str. 2, 45128 Essen

Tickets: Karten [online](#), an der Abendkasse, oder unter: 0201 439 366 33, Eintritt: 5,- €/ermäßigt 3,- €

Eine Veranstaltung des Kulturwissenschaftlichen Instituts Essen (KWI) in Kooperation mit dem Filmstudio Glückauf.



READ OUR BLOG SERIES ON FEAR+
LESEN SIE UNSERE BLOG-REIHE ZU ANGST+